
پنجشنبه 06 خرداد 1395 - 07:29

حل مشکلات اقتصادی، خواست مردم

علی لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی دیروز در نشست خبری اختتامیه مجلس نهم اعلام کرد: مشی دوره جدید

مجلس، ایجاد آرامش در کشور و توجه به مسائل اساسی با محوریت اقتصاد است.

علی لاریجانی، رئیس مجلس شورای اسلامی دیروز در نشست خبری اختتامیه مجلس نهم اعلام کرد: مشی دوره جدید مجلس،
ایجاد آرامش در کشور و توجه به مسائل اساسی با محوریت اقتصاد است.

به گزارش جامجم، رئیس مجلس نهم در آخرین مصاحبه مطبوعاتی خود با اصحاب رسانه در پاسخ به سوال خبرنگار جامجم در
مورد عملیاتی شدن شعار سال 95 به نام اقتصاد مقاومتی، اقدام و عمل و همکاری دو قوه مقننه و مجریه برای رسیدن به
اهداف تبیین شده در این نامگذاری گفت: اقدام عملی در این خصوص آغاز شده و در مجلس شورای اسلامی مصوبهای مبنی بر
همکاری بین قوای سه گانه در این خصوص تصویب و ستاد عملیاتی در دولت تشکیل شده و قوه مقننه در این ستاد نایب
رئیس دارد. وی با بیان اینکه مرکز پژوهشهای مجلس گزارشی در خصوص اوضاع اقتصادی سال94 با توصیه رئیس مجلس
ارائه کرده که هر سال باید این مهم تکرار شود، افزود: در آن گزارش به موضوعات اقتصاد مقاومتی و ضرورت رفع مشکلات توجه
شده است. علی لاریجانی خاطرنشان کرد: برای رفع مسائل اقتصادی باید فکر زنجیرهای وجود داشته باشد تا مباحث توسعهای
سامان یابد و در مجلس، مرکز پژوهشها و کمیسیونهای تخصصی این موضوعات پیگیری شود و سه قوه در شورایی برای نیل

به اهداف اقتصاد مقاومتی کار میکنند.

دولت در حل مشکل رکود سریعتر عمل کند

رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با گذشت سه سال از عمر دولت، مشکلات جدی مثل بیکاری و
رکود وجود دارد، اضافه کرد: مشکل رکود جدی است که برای حل آن باید به موتور تولید رونق بخشید و بزنگاه تغییر شرایط که
دولت باید آن را تسریع کند، چنانچه رهبری بر اقتصاد مقاومتی تاکید داشته و دستور به طراحی ستادی در دولت دادهاند. در
جریانم که این ستاد کار میکند، لذا نگاهم به آینده مثبت است و از شرایط سخت در حال عبور هستیم. وی تاکید کرد: آنچه
مردم امروز طلب میکنند، حل مشکلات اساسی و اقتصادی است، اکنون باید فرعیات را کنار گذاشت. ما از نظر بنیه اقتصادی،
ضعف داریم و در زمینه منطقهای تصمیمات درست و عاقلانهای گرفتیم و در صحنه بینالمللی روی هم رفته درست عمل کردیم،

بنابراین آنچه ضعف کشور ماست، مشکلات اقتصادی است.

کنایه لاریجانی درباره رقابت با عارف

لاریجانی درباره ریاست مجلس دهم با توجه به مطرح بودن نام محمدرضا عارف گفت: خیلی در این قضیه حساس نباشید اگر
یکی دو روز صبر کنید، مطلب روشن میشود. نگاه لطفآمیز شما را در رسانهها نفی نمیکنیم، اما باید توجه داشته باشید که
ساختار داخلی مجلس، ساختاری کاملا دموکراتیک است و همه باید به این قضیه توجه داشته باشیم که از این ساختار عدول

نکنیم.

وی ادامه داد: ممکن است رسانهها خیلی به این مسائل بپردازند، اما باید بدانیم که این موضوع روش دارد. نمایندگان افراد
خبره و نخبگان کشور هستند و احتیاجی ندارد از بیرون احساس کنند فشاری وارد میشود. خودشان تصمیم میگیرند و روال و
مکانیزم دارد و ظرف چند روز آینده هم روشن میشود. رئیس مجلس در این خصوص که آیا بین شما و محمدرضا عارف در

خصوص ریاست مجلس گفت و گویی صورت گرفته یا نه، با رد این موضوع گفت: ما سلام و علیک داریم و رفیق هستیم.

مذاکرات هستهای از مهمترین دستاوردهای مجلس نهم

وی در پاسخ به سوالی درخصوص مهمترین دستاورد مجلس نهم در زمینه دیپلماسی پارلمانی گفت: یک بخش تصمیماتی است
که مجلس درون خود برای مسائل و منافع کشور گرفته که یکی طرح در زمینه مذاکرات هستهای بود و چند قانون دیگر که
آخرین آن اقدام متقابل درباره دزدی آمریکاییها از منابع ایران بود. بخش دیگر عملکرد مجلس مربوط به روابطی بود که
اعضای پارلمان با کشورهای دیگر داشتند. او در پاسخ به سوالی درخصوص اجماع سیاسی و وفاق در بین گروههای سیاسی
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اظهارکرد: وقتی فعل سیاسی را در حوزه داخل و خارج انجام میدهیم، باید تلاش کنیم برای آن آثاری مترتب شود و برای این
که آثار مطلوب باشد، باید وفاق بیشتر باشد.

در مساله برجام مناقشه بسیار زیاد بود

لاریجانی ادامه داد: در مساله برجام به هر حال مناقشه زیادی در کشور وجود داشت، اما وقتی تصمیمگیری شد براساس آن باید
کشور بهره آن را ببرد. مهمترین بهره آن است که فضای کسب و کار را تسهیل کنیم تا سرمایهگذاری در کشور چه از بعد داخلی و
چه از بعد خارجی، راحتتر صورت گیرد و این احتیاج به وفاق دارد. وی افزود: وفاق در کشور را روی هم رفته خوب میدانم و
این از نعمت وجود ولایت فقیه است که توانسته همه آرای مختلف را زیر چتر خود هماهنگ کند. اگر نگاهی به کشورهای
همسایه کنید، میبینید چقدر آشفتگی دارند حتی جاهایی که مشکلات به هم ریختگی امنیتی ندارند، اما به هم ریختگی
سیاسی دارند ولی در کشور ما چون رهبری هوشمند داریم، توانسته همه این اختلافات را درون مسیر تکاملی سوق دهد و این

ارزش است. بنابر این اختلافها در جایی که دموکراسی است، چیز عجیبی نیست.

امیدواری به آخرین دور مذاکرات ایران و عربستان

رئیس مجلس شورای اسلامی درخصوص ارزیابی از استراتژی اقدامات عربستان سعودی با توجه به اینکه مسئولیت فاجعه منا
را نپذیرفته، گفت: امیدوارم گروهی که از ایران برای آخرین بار رفتهاند، مذاکراتی داشته باشند که این مشکل را حل کنند.

وی تاکید کرد: در کل اختلافات نسبتا جدی درخصوص مسائل منطقهای با عربستان داریم. ما شرایطی را که در یمن بهوجود آمد
به نفع عربستان هم نمیدانیم و به ضرر مسلمانان میدانیم. نظرمان را هم گفتهایم. لاریجانی افزود: مساله حج خارج از این
موضوعات بوده و وظیفهای اسلامی است و باید بهطور طبیعی صورت گیرد و باید تلاش کنیم فضا بهگونهای باشد که مردم

بتوانند این فریضه را بخوبی انجام دهند.

از مشکل بلندگو تا سلام و علیک با عارف

آخرین نشست خبری رئیس مجلس نهم که در تالار مشروطه برگزار شد، طبق معمول با حاشیههای جذابی روبهرو بود.

علی لاریجانی در پاسخ به خبرنگاری که از محدودیتهای دید در صحن علنی که برای خبرنگاران ایجاد شده، گلایهمند بود و
گفت ما نمیتوانیم شما را بهدلیل دیواری که کشیدهاند خوب ببینیم، با خنده گفت: ما که شما را خوب می بینیم.

هنگام پاسخ لاریجانی به پرسش خبرنگار فایننشیال تایمز بخشی از صحبتها بهدلیل اختلالات ایجاد شده در بلندگو، شنیده
نشد که علی لاریجانی با لبخندی تصریح کرد: این مشکل بلندگو در جمهوری اسلامی حل نمیشود.

در بخشی از این نشست خبری، نماینده یکی از رسانهها در مورد ریاست مجلس دهم از لاریجانی سوال کرد آیا بین شما و عارف
صحبتی شده است که لاریجانی گفت: ما رفیقیم و با هم سلام و علیک داریم.

در پایان این نشست علی لاریجانی قبل از ترک سالن مشروطه گپ و گفت خودمانی با خبرنگاران داشت و با آنان عکس
یادگاری گرفت.

محورهای مهم اظهارات علی لاریجانی

چنانچه برای برجام مناقشاتی وجود داشت، اما بعد از تصویب باید براساس آن حرکت کرده و فضای کسب و کار را تسهیل
کنیم.

اختلافاتی با عربستان درباره مسائل منطقهای داریم، اما موضوع حج وظیفهای اسلامی است.

در انتخابات مسیری که طی شد، نشان داد مردم میخواهند همافزایی شکل گرفته و با آرامش مسائل کشور حل و فصل شود.

مشکل سوئیفت برطرف شده و رفتار بانکهاست که واهمهای در این رابطه ایجاد کرده، اما ایران نیز پیگیریهایی در این زمینه
انجام داده است.
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از پرونده قم (مربوط به برهم زدن سخنرانی رئیس مجلس) خبری ندارم. رهبر معظم انقلاب از گذشته مخالف هیاهو بودند و
بارها بصراحت این موضوع را بیان کردند، اما برخی به آن توجه نمیکنند. ما باید تحمل داشته باشیم و افراد بتوانند عقاید

مختلف را بپذیرند و بشنوند.

آنچه مردم امروز طلب میکنند، حل مشکلات اقتصادی است و باید فرعیات را کنار بگذاریم. ما در مسائل منطقهای تصمیمات
خوبی گرفتهایم.

مشکلات اقتصادی ضعف کشور ماست و کشوری میتواند پیشرو باشد که اقتصادی زاینده و پویا داشته باشد، از اینرو باید درد
اصلی را شناخت و طبیبانه به آن نگاه کرد.

در مورد تعامل با گروههای مختلف، پیامی به صورت تلفنی، مکتوب و رسمی دریافت نکردهام.

فراکسیونها در مجلس، سایه احزاب بیرونی نیستند و با توجه به شرایط داخلی پارلمان، نمایندگان در داخل فراکسیونها قرار
میگیرند.

احزاب ریشهدار به معنای واقعی در کشور نداریم، اما دموکراسی هدایت شده در کشور نیازمند فعالیت احزاب قوی است.

اختلاف نظرهایی با شورای نگهبان درباره نظارت استصوابی این شورا در بحث تائید صلاحیت داشتیم... (در موضوع مینو
خالقی) به عقیده من نظر شورای نگهبان به بعد از انتخابات تسری نمییابد. این نظر را خدمت رهبری عرض کردم... اما نظر

شورای حل اختلاف قوا به نظر شورای نگهبان نزدیک بود.

تقاضایی برای قرار گرفتن در هیچ فهرستی اعم از امید یا غیر امید، نداشتم و اعلام کردم در انتخابات مستقل شرکت کردهام.

از هر جریانی که به دور از حاشیهسازی سیاسی بر مسیر عقلانیت حرکت کند، استقبال میکنم و باید تمرکز همه بر مسائل اصلی
کشور باشد.

(درباره لزوم تغییر در وزرا و مدیران دولتی) برای حرکت جدیتر شاید احتیاج به تنفسی جدید در برخی از حوزهها باشد.

فاطمه امیری

سیاسی
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